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PROTOKÓŁ Nr V/2024 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 23 października 2024 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w Sali nr 19 Urzędu Miasta Wąbrzeźno przy ulicy 

Wolności 18 i trwała od godz. 13.30 do godz. 14.55. 

Ad 1 

     Otwarcia V sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Małgorzata 

Biewald. Następnie pani Małgorzata Biewald  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady będą transmitowane  i utrwalone 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, Radcę Prawną Urzędu Miasta, 

dyrektorów miejskich jednostek oświatowych i kulturalnych, prezesów miejskich spółek, 

pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających obrady za pośrednictwem 

Miejskiej Telewizji Kablowej. 

Ad 2 

     Pani Małgorzata Biewald na podstawie listy obecności (załącznik nr1)  stwierdziła quorum. 

Oznajmiła, że  w obradach uczestniczy 13 radnych. Nieobecni Radny pan Leszek Mirocha 

i Radny pan Jarosław Stachowski. 

Ad 3 

     Pani Małgorzata Biewald przekazała, że na adres poczty elektronicznej został wysłany 

Protokół z IV sesji Rady Miasta. Powyższy protokół wysłany został w wersji edytowalnej 

z możliwością wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeżeli nie ma uwag uznaje, iż Protokół 

został przyjęty. 

Ad 4 

    Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
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2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Wąbrzeźna 

przez zobowiązanych do tego pracowników za rok 2023 

7. Informacja Przewodniczącej Rady w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych 

przez Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2023. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasto Wąbrzeźno w roku 

szkolnym 2023/2024. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi 

Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 

działalności bieżącej Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej 

Troski. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi 

Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 

zadania „Powiatowe przewozy autobusowe 2024”. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024-2037. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźna na 2024 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

pomników przyrody. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi na Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania przedstawiciela Rady Miasta Wąbrzeźno do 

Europejskiego Korpusu Radnych. 

16. Wolne głosy. 

17.  Zamknięcie V sesji Rady Miasta. 

Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad VI sesji Rady Miasta 

Wąbrzeźno.  

Ad 5 
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    Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał  Radnych Rady Miasta z Informacją o pracy Burmistrza 

w okresie międzysesyjnym.  

    Radny pan Wojciech Bereza odnosząc się do informacji dotyczącej spotkania z właścicielem 

nieruchomości tzw. Hotel na Pl. Jana Pawła II podziękował Burmistrzowi Wąbrzeźna za 

szybkie podjęcie działania, które przyczyniło się do poprawy porządku i czystości przy posesji..  

Ad 6  

     Pan Tomasz Zygnarowski przedstawił informację dotyczącą oświadczeń majątkowych 

złożonych przez zobowiązanych do tego pracowników: 

„Zgodnie z art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. - Radny, 

wójt, zastępca wójta, sekretarz gminy, skarbnik gminy, kierownik jednostki organizacyjnej 

gminy, osoba zarządzająca i członek organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoba 

wydająca decyzje administracyjne w imieniu wójta są obowiązani do złożenia oświadczenia 

o swoim stanie majątkowym. 

Oświadczenie majątkowe dotyczy ich majątku odrębnego oraz majątku objętego 

małżeńską wspólnością majątkową. Oświadczenie majątkowe zawiera informacje o: 

1) zasobach pieniężnych, nieruchomościach, udziałach i akcjach w spółkach handlowych oraz 

o nabyciu od Skarbu Państwa, innej państwowej osoby prawnej, jednostek samorządu 

terytorialnego, ich związków, komunalnej osoby prawnej lub od związku metropolitalnego 

mienia, które podlegało zbyciu w drodze przetargu, a także dane o prowadzeniu działalności 

gospodarczej oraz dotyczące zajmowania stanowisk w spółkach handlowych; 

2) dochodach osiąganych z tytułu zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej lub zajęć, 

z podaniem kwot uzyskiwanych z każdego tytułu; 

3) mieniu ruchomym o wartości powyżej 10 000 złotych; 

4) zobowiązaniach pieniężnych o wartości powyżej 10 000 złotych, w tym zaciągniętych 

kredytach i pożyczkach oraz warunkach, na jakich zostały udzielone. 

Oświadczenie majątkowe wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu 

w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektą składają w dwóch egzemplarzach: 

1) radny - przewodniczącemu rady gminy; 

2) wójt, przewodniczący rady gminy - wojewodzie; 

3) zastępca wójta, sekretarz gminy, skarbnik gminy, kierownik jednostki organizacyjnej gminy, 

osoba zarządzająca i członek organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoba 

wydająca decyzje administracyjne w imieniu wójta - wójtowi. 

      Zastępca burmistrza, sekretarz miasta, skarbnik miasta, kierownicy jednostek 

organizacyjnych gminy, osoby zarządzające oraz osoby wydająca decyzje administracyjne w 



4 

 

imieniu burmistrza złożyli swoje oświadczenia majątkowe wraz z zeznaniem podatkowym za 

2023 r. ze stanem majątkowym na dzień 31.12.2023 r. (17 osób) – Burmistrzowi Wąbrzeźna a 

Burmistrz – Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu. 

          Oświadczenia majątkowe wraz z zeznaniem podatkowym zostały przekazane do 

Urzędów Skarbowych w Wąbrzeźnie, Golubiu-Dobrzyniu i Nowym Mieście Lubawskim. 

Urzędy Skarbowe analizując oświadczenia nie stwierdzały w nich nieprawidłowości. 

Jednakże zwrócił się z prośbą o szczególne zwrócenie uwagi na określenie 

przynależności wszystkich składników majątkowych, w tym również dochodów zobowiązań 

pieniężnych, do majątku odrębnego bądź majątku objętego małżeńską wspólnotą majątkową”. 

Ad 7 

     Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald przedstawiła informację w sprawie 

oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2023: 

„Zgodnie z art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. - Radny, 

wójt, zastępca wójta, sekretarz gminy, skarbnik gminy, kierownik jednostki organizacyjnej 

gminy, osoba zarządzająca i członek organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoba 

wydająca decyzje administracyjne w imieniu wójta są obowiązani do złożenia oświadczenia 

o swoim stanie majątkowym. 

Oświadczenie majątkowe dotyczy ich majątku odrębnego oraz majątku objętego 

małżeńską wspólnością majątkową. Oświadczenie majątkowe zawiera informacje o: 

1) zasobach pieniężnych, nieruchomościach, udziałach i akcjach w spółkach handlowych oraz 

o nabyciu od Skarbu Państwa, innej państwowej osoby prawnej, jednostek samorządu 

terytorialnego, ich związków, komunalnej osoby prawnej lub od związku metropolitalnego 

mienia, które podlegało zbyciu w drodze przetargu, a także dane o prowadzeniu działalności 

gospodarczej oraz dotyczące zajmowania stanowisk w spółkach handlowych; 

2) dochodach osiąganych z tytułu zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej lub zajęć, 

z podaniem kwot uzyskiwanych z każdego tytułu; 

3) mieniu ruchomym o wartości powyżej 10 000 złotych; 

4) zobowiązaniach pieniężnych o wartości powyżej 10 000 złotych, w tym zaciągniętych 

kredytach i pożyczkach oraz warunkach, na jakich zostały udzielone. 

Oświadczenie majątkowe wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego 

dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektą składają w dwóch 

egzemplarzach: 

1) radny - przewodniczącemu rady gminy; 

2) wójt, przewodniczący rady gminy - wojewodzie; 
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3) zastępca wójta, sekretarz gminy, skarbnik gminy, kierownik jednostki organizacyjnej gminy, 

osoba zarządzająca i członek organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoba 

wydająca decyzje administracyjne w imieniu wójta - wójtowi. 

        W 2024 r. Radni Rady Miasta Wąbrzeźno oraz Burmistrz Wąbrzeźna złożyli swoje 

oświadczenia majątkowe 3 krotnie: 

1) na zakończenie kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno oraz Burmistrza Wąbrzeźna – termin 

złożenia oświadczenia – 29.02.2024 r., 

2) na rozpoczęcie kadencji nowego składu Rady Miasta Wąbrzeźno oraz nowej kadencji 

Burmistrza Wąbrzeźna – termin złożenia oświadczenia – 30 dni od złożenia ślubowania, 

3) za 2023 r. – do 30.04.2024 r. wraz z zeznaniem podatkowym za 2023 r. 

     W wszystkich trzech przypadkach oświadczenia majątkowe złożone zostały w ustawowym 

terminie.  

 Radni Rady Miasta (14 osób) złożyli swoje oświadczenia majątkowe wraz z zeznaniem 

podatkowym za 2023 r. Przewodniczącej Rady Miasta, a Przewodnicząca Rady Miasta, 

Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu.  

Urząd Skarbowy analizując oświadczenia nie stwierdził w nich nieprawidłowości. 

Jednakże zarówno Urząd Skarbowy jak i Wojewoda Kujawsko-Pomorskie zwracają się 

z prośbą o szczególne zwrócenie uwagi na określenie przynależności wszystkich składników 

majątkowych w tym również dochodów zobowiązań pieniężnych do majątku odrębnego bądź 

majątku objętego małżeńską wspólnotą majątkową”. 

Ad 8 

     Pani Kornelia Madejska Kierownik Wydziału Oświaty i Urzędu Miasta przedstawiła 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasto Wąbrzeźno w roku szkolnym 

2023/2024 – złącznik nr 2. 

     Radna pani Małgorzata Zaleśna odnosząc się do informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych w roku szkolnym 2023/2024 oznajmiła, że bardzo niepokojący jest bardzo niski 

poziom wyników egzaminów ósmoklasistów, który jest niższy niż w roku poprzednim i niższy 

od średniej wojewódzkiej. Zapytała czy można wskazać dlaczego uczniowie wąbrzeskich szkół 

podstawowych osiągają takie niskie wyniki ze sprawdzianu ósmoklasisty.  

     Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza powiedział, że trudno udzielić jednoznacznej 

odpowiedź na powyższe pytanie. Oznajmił, że kwestia wyników egzaminów ósmoklasisty była 

również tematem ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. 

Powiedział, że jedną z przyczyn stanowi kwestia systemowa, a także specyfika Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego, które od wielu lat rzeczywiście trochę odstaje wynikami od 
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pozostałych województw. Dodał, że rozpatrując powyższą kwestię na szczeblu lokalnym 

można uznać, iż jedna z przyczyn dotyczy części kadry nauczycielskiej. Wyjaśnił, że cześć 

nauczycieli np. matematyki nie posiada kierunkowego wykształcenia lecz tzw. „dokształt”  co 

może przekładać się na jakość nauczania. Następnie pan Wojciech Trzciński powiedział, że 

trudno określić przyczyny słabszych wyników egzaminów ósmoklasisty gdyż jeden rok jest 

słabszy ale kolejny jest lepszy.  Dodał, że obecny rok jest lepszy od roku poprzedniego i nie ma 

aktualnie potrzeby wprowadzania tzw. programów naprawczych. 

    Radny pan Sławomir Jabłoński oznajmił, że odnosząc się do powyższej kwestii 

z perspektywy nauczyciela szkoły podstawowej należy pamiętać, iż każdego roku przybywa   

coraz więcej uczniów z opiniami i orzeczeniami. Oświadczył, że obecnie uczniowie szkoły 

podstawowej nie otrzymują zadań domowych i tym samym nie powtarzają wiedzy jaka została 

wprowadzona na jednostce lekcyjnej. Jeżeli uczeń czegoś nie zrozumiał na lekcji nie powraca 

już do tematu w domu, gdyż nie ma zadań domowych, a podręczniki i zeszyty zostają w szkole. 

Podkreślił, że jeżeli dziecko na etapie wczesnoszkolnym w klasach 1-3 będzie posiadało 

zaległości edukacyjne to będzie to skutkowało w kolejnych latach nauki i nauczania w szkole. 

Zaznaczył, że największym powodem słabych wyników sprawdzianów ósmoklasisty jest 

kwestia funkcjonowania systemu oświaty.  

    Radny pan Wojciech Bereza powiedział, że opinią czy orzeczeniem nie można tłumaczyć  

złego i słabego wyniku sprawdzianów ósmoklasisty. Wyjaśnił, że orzeczenia i opinie mają 

przede wszystkim służyć wyrównaniu potrzeb danego ucznia. Dodał, że na podstawie  orzeczeń 

i opinii tworzy się specjalne dokumenty mające na celu wyrównania szansy uczniom. Następnie 

pan Wojciech Bereza poinformowała, że zmieniły się zasady wprowadzania programów 

naprawczych. Słaby wynik z jednego egzaminu nie powoduje wdrożenia programów 

naprawczych. Programy naprawcze wprowadza się w przypadku słabego wyniku z trzech 

egzaminów. Oświadczył, że dobrą stroną powyższej sytuacji jest ogłoszona informacja przez 

Kuratorium Oświaty dotycząca organizowania bezpłatnych szkoleń dla nauczycieli głownie 

matematyki celem poszerzenia swoich kompetencji.  

     Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald podziękowała za przedstawienie informacji 

o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasto Wąbrzeźno w roku szkolnym 2023/2024 

oraz dyskusję. Wobec braku kolejnych pytań stwierdziła, że Rada Miasta Wąbrzeźno 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasto Wąbrzeźno w roku szkolnym 

2023/2024 przyjęła.  
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     Ad 9 

     Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że wszystkie złożone na V sesję Rady Miasta 

Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas wspólnego 

posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się w dniu  21 października br. 

o godzinie 13.30. Oznajmiła, że w dniu dzisiejszym na sesji Rada będzie uchwały przyjmować 

w drodze poszczególnych głosowań. 

Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że w związku z wnioskiem Powiatu Wąbrzeskiego 

i Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski, mając na uwadze 

potrzeby osób niepełnosprawnych zaplanowane było dofinansowanie w kwocie 35.000,00 zł 

na realizację projektu „Wyrównywanie różnic pomiędzy regionami III” na 2024 r., w ramach 

którego może być przeprowadzony remont - ocieplenie ścian budynku głównego, wymiana 

parapetów oraz naprawa gzymsu - budynku użyczonego stowarzyszeniu przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno. Edycja programu w 2024 roku dopuściła możliwość wnioskowania o środki na 

przeciwdziałanie degradacji infrastruktury istniejących warsztatów terapii zajęciowej. Zadanie 

możliwe jest dzięki dofinansowaniu ze środków PFRON do 80% całkowitych kosztów. 

Rozpoczęcie realizacji przewidywane jest na 08/2024. W związku z tym iż zadanie realizowane 

będzie przez dwa lata proponuje się przekazanie w 2024 roku połowy wnioskowanej kwoty, 

druga połowa z 35.000,00 zł zostanie zaplanowana w budżecie 2025 roku. 

Kwota 17.500,00 zł zostanie przekazana w 2024 r., zgodnie z terminem określonym 

w umowie. 

Uchwała Nr V/44/24 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 23 października 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie działalności bieżącej 

Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski została podjęta przy 

13 głosach „za”. 

Ad 10 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym gminy, związki międzygminne oraz stowarzyszenia jednostek 

samorządu terytorialnego mogą sobie wzajemnie bądź innym jednostkom samorządu 

terytorialnego udzielić pomocy, w tym pomocy finansowej. 

Przepis art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych stanowi, że 

z budżetu jednostek samorządu terytorialnego może być udzielona dotacja celowa lub pomoc 

rzeczowa innym jednostkom samorządu terytorialnego. 
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Mając na uwadze powyższe i w związku z wnioskiem Powiatu Wąbrzeskiego, biorąc pod 

uwagę cel działalności i potrzeby osób mieszkających na terenie miasta i powiatu planuje się 

dofinansowanie w kwocie 460.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania „Powiatowe 

przewozy autobusowe 2024”, które swym zasięgiem obejmują teren miasta Wąbrzeźno. 

Zwiększenie kwoty wynika z rosnących kosztów obsługi zadania. 

Kwota zostanie przekazana w 2024 r. i zgodnie z terminem określonym w umowie. 

Podstawą przekazania dotacji będzie otrzymane rozliczenie od Powiatu Wąbrzeskiego. 

Uchwała Nr V/45/24 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 23 października 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania „Powiatowe przewozy 

autobusowe 2024” została podjęta przy 13 głosach „za”. 

Ad 11 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że na podstawie art. 232 ustawy o finansach 

publicznych dokonuje się zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie planowanego 

wykonania dochodów i wydatków budżetu w roku 2024. 

W WPF zmianie nie ulega deficyt do kwoty 4.300.000,00 zł. 

W przedstawionym WPF w załączniku przedsięwzięć wprowadza się: 

1) w wydatkach bieżących: 

- zmianę do projektu Cyberbezpieczny samorząd, po podpisaniu umowy i otrzymaniu 

środków wydatki bieżące zmieniają się o 170.326,99 zł na lata 2024-2025, w 2024 roku 

stanowić będą po zmianie 56.393,94 zł, a w 2025 roku wynosić 247.285,68 zł. Razem 

303.682,62 zł, 

- zmianę do kwot dopłat na podstawie umowy z BGK w zakresie pomocy w zapłacie czynszu 

dla lokatorów mieszkań komunalnych wybudowanych ze wsparciem BGK do kwoty ogółem 

104.533,98 zł w 2024 r., 

- zmiany w planie opracowania Planu Ogólnego dla Gminy Miasto Wąbrzeźno po 

przeprowadzeniu postępowania na kwotę 69 zł w latach 2024-2025, łącznie zaplanowany 

wydatek na kwotę 231.766,70 zł, 

2) w wydatkach majątkowych: 

- zwiększenie środków na spłatę zrealizowanego zadania: Przebudowa drogi do Kowalewa 

o 30.000,00 zł w związku z utrzymującym się podwyższonym wskaźnikiem WIBOR, 

- zmianę do projektu Cyberbezpieczny samorząd, po podpisaniu umowy o otrzymaniu 

środków wydatki inwestycyjne zmieniają się o - 253.219,28 zł na lata 2024-2025, w 2024 roku 
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stanowić będą po zmianie 247.855,01 zł, a w 2025 roku będą wynosić 198.645,00 zł. Razem 

446.500,01 zł, 

- korektę do kwoty modernizacji dróg, chodników, parkingów-zwiększenie o 15.000,00 zł. 

Zmiany w WPF odzwierciedlają zmiany ujęte w planowanej zmianie budżetu na 

23.10.2024 r. i ujęte są w korekcie objaśnienia do niniejszej uchwały. 

Uchwała Nr V/46/24 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 23 października 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024-2037 została podjęta przy 13 głosach 

„za”. 

Ad 12 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że zmiany budżetu miasta na 2024 rok przedstawiają się 

następująco: 

Dochody miasta na 2024 rok po zmianach 23 października 2024 roku zwiększają się 

o kwotę 979.552,32 zł, w tym: 

1)wprowadza się dotację od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego na zwrot podatku 

akcyzowego dla producentów rolnych w kwocie 4.891,46 zł, 

2)wprowadza się zmianę z tytułu środków na projekt „cyberbezpieczny samorząd” po 

podpisaniu umowy na dochody bieżące kwota zwiększa się o 200.185,02 zł z tego środki unijne 

163.892,40 zł i 37.292,62 zł z budżetu państwa, na dochody inwestycyjne zmniejsza się 

o 52.698,68 zł, 

3)wprowadza się zwiększenia dochodów na wybory do rad gmin o 115,00 zł i zmniejsza się 

dochody na wybory do europarlamentu o kwotę 526,00 zł, 

4)wprowadza się zmniejszenie kwoty z tytułu odsetek od podatków i opłat lokalnych na 

kwotę 40.000,00 zł 

5)wprowadza się dochody z tytułu odsetek od lokat na kwotę 107.000,00 zł, 

6)wprowadza się decyzję Wojewody Kujawsko-Pomorskiego na wypłatę bonu 

energetycznego na kwotę 695.250,00 zł i na zwrot podatku Vat od paliwa gazowego dla 

mieszkańców miasta ogrzewających swoje domy paliwem gazowym na kwotę 5.937,44 zł, 

7)wprowadza się zwiększenie kwoty na wypłatę pomocy dla mieszkańców nowo 

wybudowanego bloku w RW TBS w ramach dofinansowania z BGK „Mieszkanie na start” na 

kwotę 0,08 zł w 2024 r., 

8)wprowadza się dochody z tytułu zwrotu nienależnie pobranych świadczeń przez 

podopiecznych MOPS na kwotę 32.000,00 zł, 
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9)wprowadza się Decyzje Wojewody na wypłatę świadczenia rodzinnego dla Obywateli 

Ukrainy na kwotę 256,00 zł, 

10)wprowadza się dochody z tytułu zwrotu środków z WFOŚiGW na utylizacje azbestu na 

kwotę 5.302,00 zł, 

11)wprowadza się kwotę 19.840,00 zł z tytułu rozliczenia dofinansowania z Fundacji 

Polsko-Niemieckiej. 

Wydatki miasta na 2024 rok po zmianach 23 października 2024 roku zwiększają się 

o kwotę 979.552,32 zł,, w tym: 

12)wprowadza się dotację od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego na zwrot podatku 

akcyzowego dla producentów rolnych w kwocie 4.891,46 zł, 

13)wprowadza się decyzję Wojewody Kujawsko-Pomorskiego na wypłatę bonu 

energetycznego na kwotę 695.250,00 zł i na zwrot podatku Vat od paliwa gazowego dla 

mieszkańców miasta ogrzewających swoje domy paliwem gazowym na kwotę 5.937,44 zł, 

14)wprowadza się Decyzję Wojewody na wypłatę świadczenia rodzinnego dla Obywateli 

Ukrainy na kwotę 256,00 zł, 

15)wprowadza się wydatki z tytułu zwrotu nienależnie pobranych świadczeń przez 

podopiecznych MOPS na kwotę 32.000,00 zł, które przesyłane są w określonych terminach 

Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu, 

16)wprowadza się zwiększenie dotacji dla Powiatu na finansowanie powiatowych 

przewozów autobusowych na terenie m. Wąbrzeźno w kwocie 90.000,00 zł, w związku ze 

wzrostem stawki wozokilometra, 

17)wprowadza się dodatkowe 30.000,00 zł na finansowanie dotacji dla Powiatu z tytułu spłaty  

wkładu Gminy Miasto Wąbrzeźno w  budowę drogi do Kowalewa, w związku ze wzrostem 

stawek Wibor i utrzymywania się ich na niezmienionym poziomie, 

18)wprowadza się 15.000,00 zł na inwestycję związana z budową chodnika przy WDK, 

19)wprowadza się zwiększenie wydatków na opłatę strefy płatnego parkowania w kwocie 

85.264,00 zł, 

20)wprowadza się zwiększenie kwoty na wypłatę pomocy dla mieszkańców nowo 

wybudowanego bloku w RW TBS w ramach dofinansowania z BGK „Mieszkanie na start” na 

kwotę 0,08 zł w 2024 r., 

21)wprowadza się do budżetu zmianę w projekcie Planu Ogólnego Gminy na kwotę 

110,70 zł , 
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22)wprowadza się zmianę z tytułu środków na projekt „Cyberbezpieczny samorząd” po 

podpisaniu umowy wydatki bieżące zwiększa się o 4.042,49 zł, wydatki inwestycyjne 

zmniejsza się o 250.709,02 zł, 

23)wprowadza się w wydatkach urzędu zmniejszenie na kwotę 2.010,70 zł i zmiany w Straży 

Miejskiej na 1.600,00 zł, 

24)zwiększa się kwotę na obsługę długu z tytułu odsetek w związku z utrzymaniem stawek 

Wibor na niezmienionym poziomie o 300.000,00 zł, 

25)wprowadza się zmiany między paragrafami w wydatkach SP nr 2 na kwotę 92.410,00 zł 

na wniosek Dyrektora szkoły, 

26)wprowadza się zmiany między paragrafami w wydatkach SP nr 3 na kwotę 48.601,00 zł 

na wniosek Dyrektora szkoły, 

27)zmniejsza się wydatki na zapłatę za korzystanie dzieci z pływalni miejskiej 

o 100.000,00 zł, 

28)wprowadza się zmiany między paragrafami w wydatkach WCPTiIS na kwotę 2.352,50 zł 

na wniosek Dyrektora WCPTiIS, 

29)wprowadza się dla MOPS dodatkowe środki na najbliższe miesiące na realizację zadań 

bieżących w związku ze wzrostem kosztów funkcjonowania Domów Pomocy Społecznej 

w kwocie 102.652,87 zł, placówek opiekuńczo-wychowawczych i  placówek pieczy zastępczej 

w kwocie 27.000,00 zł, 

30)zmniejsza się o 30.000,00 zł wydatki na zapłatę za wody opadowe, 

31)przesuwa się między paragrafami wydatki w  gospodarce odpadami komunalnymi na 

kwotę 25.500,00 zł, 

32)zwiększa się wydatki na zapłatę za energię o kwotę 50.000,00 zł, 

33)wprowadza się korektę w ramach środków bieżących MZUK korekty planowanych 

zakupów wyposażenia zgodnie z potrzebami wg wniosku Kierownika, na kwotę 50.254,00 zł, 

34)wprowadza się zmiany w dotacjach dla niepublicznych przedszkoli poprzez przesunięcie 

między Alpido i Jedno Słońce kwoty 66.000,00 zł i zabezpieczenie środków na dowóz dzieci 

wymagających specjalnej organizacji nauki i metod pracy o dodatkowe 25.000,00 zł na 

wniosek Kierownika Wydziału OZ. 

Uchwała Nr V/47/24 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 23 października 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno 

na 2024 r. została podjęta przy 13 głosach „za”. 
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Ad 13 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że aktem prawnym, regulującym cele, zasady i formy 

ochrony przyrody w Polsce jest ustawa z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody (Dz.U. 

z 2024r., poz. 1478 ze zm.). Zgodnie z art.45 ust.2 pkt 1 ww. ustawy prace wykonywane na 

potrzeby ochrony przyrody uzgadnia się z organem ustanawiającym daną formę ochrony 

przyrody. Zgodnie z art. 44 ust.1 cyt. ustawy ustanowienie pomnika przyrody, stanowiska 

dokumentacyjnego, użytku ekologicznego lub zespołu przyrodniczo- krajobrazowego 

następuje w drodze uchwały rady gminy. Jednocześnie rada gminy dokonuje uzgodnienia prac 

wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody i realizacji celu publicznego, bez względu na 

mocy jakiego aktu prawa miejscowego pomnik przyrody został ustanowiony. 

Po przeprowadzeniu oględzin dwóch pomników przyrody znajdujących się na terenie miasta 

Wąbrzeźno wskazane jest przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych zważywszy, że 

w pobliżu pomnika przyrody z gatunku dąb szypułkowy znajdują się działki rekreacyjne. 

Natomiast pomnik przyrody z gatunku jesion wyniosły rośnie tuż przy ciągu komunikacyjnym 

ul. Pod Młynik. Brak podjęcia stosownych działań, polegających na przeprowadzaniu zabiegów 

pielęgnacyjnych może doprowadzić do zagrożenia zdrowia, życia lub uszkodzenia mienia. 

Uchwała Nr V/48/24 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 23 października 2024 r. 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników 

przyrody została podjęta przy 13 głosach „za”. 

Ad 14 

      Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald poprosiła o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

  Pan Mateusz Lewański Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, 

że zgodnie z art. 18a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym rada gminy 

kontroluje działalność wójta, gminnych jednostek organizacyjnych oraz jednostek 

pomocniczych gminy. Ponadto zgodnie z art. 227 kpa przedmiotem skargi może być 

w szczególności zaniedbanie lub nienależyte wykonywanie zadań przez właściwe organy albo 

przez pracowników, naruszenie praworządności lub interesów skarżących, a także przewlekłe 

lub biurokratyczne załatwienie sprawy. Oznajmił, że skarga na działalność Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie była rozpatrywana i omawiana podczas 

posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 14 października 2024 r.  

Oświadczył, że odnosząc się do zarzutów złożonej skargi, należy wskazać, iż 

w wykonywaniu zadań przez Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Wąbrzeźnie  nie stwierdzono  nieprawidłowości. 
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Uchwała Nr V/49/24 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 23 października 2024 r. w 

sprawie rozstrzygnięcia skargi na Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wąbrzeźnie została podjęta przy 13 głosach „za”. 

Ad 15 

Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że Marszałek Województwa Kujawsko-

Pomorskiego ogłosił nabór radnych do prac w kolejnej kadencji Europejskiego Korpusu 

Radnych Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Korpus jest 

niesformalizowaną platformą współpracy radnych reprezentujących poziom lokalny. Celem 

EKR jest przede wszystkim stworzenie sieci współdziałania i przekazywania dobrych praktyk, 

ułatwienie dostępu do wiedzy i umiejętności związanych z animowaniem życia lokalnego, 

a także przekazywania informacji o funduszach i programach finansujących inicjatywy lokalne. 

Program pracy EKR będzie również uwzględniał inicjatywy, programy i rozwiązania 

wypracowane przez kraje Unii Europejskiej, które z powodzeniem mogą być zaadaptowane 

przez samorządy w naszym regionie. 

W związku z powyższym Rada Miasta Wąbrzeźno desygnuje swojego przedstawiciela 

w osobie Radnego  Pana Pawła Beckera do Europejskiego Korpusu Radnych. 

Uchwała Nr V/50/24 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 23 października 2024 r. 

w sprawie delegowania przedstawiciela Rady Miasta Wąbrzeźno do 

Europejskiego Korpusu Radnych została podjęta przy 13 głosach „za”. 

Ad 16 

 

     Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald poprosiła Komendanta Straży Miejskiej 

pana Krzysztofa Grzybka aby przekazał informacje dotyczące bezpieczeństwa w ruchu 

kołowym i poruszaniu się pieszych podczas Święta Wszystkich Zmarłych w dniu 1 listopada 

2024 roku. 

     Pan Krzysztof Grzybek Komendant Straży Miejskiej poinformował, że w związku 

z Świętem Wszystkich Zmarłych od dnia 30 października br. udostępnione będzie boisko 

Szkoły Podstawowej nr 2 gdzie osoby odwiedzające Stary Cmentarz będą mogły zaparkować 

swoje samochody. Parking na terenie boiska Szkoły Podstawowej nr 2 będzie udostępniony od 

dnia 30.10.2024 r. do 1.11.2024 r. Ponadto dla osób odwiedzających Stary Cmentarz 

udostępniony zostanie od dnia 30.10.2024 r. parking Urzędu Miasta Wąbrzeźno. Kierujący 

pojazdami będą mogły korzystać z parkingu za budynkiem Sądu oraz parkingu przy Miejskiej 

i Powiatowej Bibliotece Publicznej. Oznajmił, że pracownicy Straży Miejskiej w dniu 

1 listopada br. będą kierować ruchem i pomagać kierującym pojazdami dotrzeć do miejsc 
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parkingowych przy wąbrzeskich cmentarzach. Następnie pan Krzysztof Grzybek przekazał, że 

przy Nowym Cmentarzu znajduje się jeden duży parking. Dodał, że nie będzie można parkować 

pojazdów wzdłuż cmentarza od strony ul. Mikołaja z Ryńska gdzie ustawiono znaki drogowe 

B-36 „zakaz zatrzymywania”. Wyjaśnił, że odwiedzający Nowy Cmentarz będą mogli 

parkować pojazdy na ulicy Przejazdowej. Zaapelował do mieszkańców Wąbrzeźna, aby w dniu 

1 listopada br., odwiedzali cmentarze pieszo z uwagi na ograniczoną ilość miejsc parkingowych 

w mieście.  

    Pan Tomasz Zygnarowski poprosił Komendanta Straży Miejskiej aby dla osób 

odwiedzających cmentarze w dniu 1 listopada br., włączyć parking przy Hotelu Rondo oraz 

boisko przy Szkole Podstawowej nr 2 od strony ul. Matejki. 

Przewodnicząca Rady podziękowała Komendantowi Straży Miejskiej za przekazaną 

informację. 

     Radna pani Małgorzata Zaleśna zapytała Burmistrza Wąbrzeźna na jakim etapie jest 

organizacja oraz nabór pensjonariuszy do  Dziennego Domu Opieki Społecznej w Wąbrzeźnie. 

     Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że aktualnie następuje finalizacja umowy 

z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Oznajmił, że prawdopodobnie od dnia 

2 stycznia 2025 roku Dzienny Dom Opieki Społecznej w Wąbrzeźnie rozpocznie 

funkcjonować.  

     Pani Anna Wróblewska Dyrektor MOPS poinformowała, że grudniu br., planowana jest 

rekrutacja do  Dziennego Domu Opieki Społecznej. Dodała, że MOPS będzie na bieżąco 

informował Radnych oraz mieszkańców miasta o kolejnych etapach rekrutacji pensjonariuszy.  

    Radny pan Sławomir Jabłoński przekazał, że na jego ręce wpłynął wniosek od mieszkańców 

Wspólnoty przy ul. Mickiewicza 28 w następującym brzmieniu: 

„W imieniu mieszkańców Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Mickiewicza 28 prosimy 

o wszczęcie procedury umożliwiającej wybudowanie placu zabaw dla naszych dzieci na 

terenie, którego właścicielem jest Spółdzielnia Mieszkaniowa w Wąbrzeźnie”.  

Wyjaśnił, że mieszkańcy proszą o wybudowanie placu zabaw na kawałku zieleńca przy bloku 

nr 26. Dodał, że teren należy do Spółdzielni Mieszkaniowej w związku z powyższym należy 

przeprowadzić rozmowę z Prezesem Spółdzielni.  

    Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że wystąpi do Prezesa Spółdzielni z propozycją 

budowy placu zabaw dla dzieci w miejscu zgłoszonym przez mieszkańców Wspólnoty 

Mieszkaniowej przy ul. Mickiewicza 28.  

    Radna pani Iwona Ciesielska-Dąbrowska poprosiła aby służby odpowiedzialne za 

utrzymanie czystości i porządku w mieście zwróciły większą uwagę na ulicę 1 Maja. 
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Oznajmiła, że ulica 1 Maja należy do jednej z głównych w mieście i powinna być wizytówką 

naszego miasta.  

     Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że rzeczywiście w ostatnim czasie zauważa większe 

zanieczyszczenie ulicy 1 Maja. Następnie pan Tomasz Zygnarowski zapytał panią Marzannę 

Wiśniewską Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej jaki jest podział 

odpowiedzialności za utrzymanie czystości i porządku i do kogo należy kierować roszczenia, 

czy do firmy sprzątającej Ekosystem czy do właścicieli nieruchomości.  

    Pani Marzanna Wiśniewska poinformowała, że na obszarze gdzie obowiązuje Strefa 

Płatnego Parkowania obowiązek utrzymania czystości należy do gminy, która zleciła zadanie 

firmie sprzątającej Ekosystem. Przekazała, że poza obszarem Strefy Płatnego Parkowania 

obowiązek oczyszczania chodnika należy do właścicieli nieruchomości. Dodał, że część ul. 

1 Maja objęta jest Strefą Płatnego Parkowania i obowiązek oczyszczania chodnika należy do 

firmy sprzątającej. W pozostałych miejscach obowiązek należy do właścicieli nieruchomości.  

Radny pan Grzegorz Banaś poprosił aby również zwrócić uwagę i monitorować stan 

utrzymania czystości i porządku przy ulicy Spokojnej.  

     Radny pan Wojciech Bereza przekazał, że chciałby podziękować pani Marzennie 

Wiśniewskiej Kierownik Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej za szybkie 

i skutecznie podjęcie działań mających na celu naprawę lamp oświetlenia ulicznego w centrum 

miasta.  

    Pani Małgorzata Biewald w imieniu mieszkańców miasta zwróciła się z prośbą do 

Burmistrza Wąbrzeźna w sprawie zabezpieczenia w budżecie miasta środków na działania 

mające na celu polepszenia funkcjonowania fontanny na terenie Pl. Jana Pawła II oraz fontanny 

na Jeziorze Zamkowym.  

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że kwestia fontanny na Jeziorze Zamkowym  

została zgłoszona do projektu budżetu miasta na 2025 rok. Dodał, że kwestie dotyczące 

skutecznego funkcjonowania fontanny na terenie Pl. Jana Pawła II ujęte zostały w budżecie 

Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych.  

    Pani Małgorzata Biewald w imieniu mieszkańców osiedla Ptasiego podziękowała za 

wykonane nasadzenia drzew. Oznajmiła, że należy wpłynąć na edukację właścicieli psów, 

ponieważ wyprowadzane zwierzęta niszczą nową posadzoną trawę. Należy rozważyć 

zamontowanie na trawnikach tabliczek „proszę nie wyprowadzać psów”.  

     Pan Krzysztof Grzybek Komendant Straży Miejskiej poinformował, że właściciele psów 

mają obowiązek sprzątania nieczystości po swoich zwierzętach. Zaznaczył, że w ostatnich 

latach nastąpiła istotna zmiana wysokości grzywny za wykroczenie polegające na 



16 

 

zanieczyszczaniu miejsc publicznych. Oznajmił, że obecnie po zmienia taryfikatora wykroczeń 

grzywna za zanieczyszczanie miejsc publicznych wynosi 500 zł.  

     Radny pan Michał Lewandowski zapytał Burmistrza Wąbrzeźna jak przedstawia się kwestia 

wniosku złożonego w przedmiocie progów zwalniających na osiedlu 750 lecia. 

    Pani Dorota Stempska Sekretarz Miasta oznajmiła, że nie otrzymano jeszcze żadnej 

odpowiedzi od Prezesa RW TBS w powyższym temacie.  

Ad 17 

      Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald zamknęła 

V sesję w IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 23 października 2024 roku o godzinie 

15.07. Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
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